
   J.nr. 12-0180259

   Dato: 18-09-2012

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 860 alm del af Dennis 
Flydtkjær (DF), d. 20. august 2012.

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Lene Henningsen

                         

Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 860
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

Vil ministeren oplyse om status i arbejdet med oprydning i punktafgifterne i forlængelse af 
DR Penge's udsendelse "De gakkede afgifter" sendt den 10. november 2010. I udsendelsen 
blev det dokumenteret, at mange punktafgifter er ulogiske, fremstår tilfældige og medfører 
uforholdsvis mange administrative byrder for virksomhederne. På den baggrund tilkende-
gav ordførere fra både den daværende regering og daværende opposition, at der burde gen-
nemføres en oprydning i punktafgifterne. Spørgeren ønsker en status på dette arbejde.

Svar: 

Skatteministeriet overvåger og reviderer løbende effekterne af skatter og afgifter - herunder 
også på punktafgiftsområdet.

I DR Penge's udsendelse "De gakkede afgifter" fra den 10. november 2010 var der et sær-
ligt fokus på emballageafgiften. Skatteministeriet har undersøgt mulighederne for at indføre 
en mere generel emballageafgift efter hollandsk forbillede. De hollandske erfaringer med 
en generel emballageafgift har ikke været af en sådan karakter, at en omlægning efter hol-
landsk model til et bredere afgiftsgrundlag er umiddelbart brugbar.


